
Plukbaar Hoorn (eetbare gewassen in het 
openbaar groen)
Initiatiefnemer: Flora

Het idee
Als ik door Hoorn fiets valt mij op dat de omgeving gelukkig al steeds groener wordt. Daar word ik 
blij van. Ik zie overal mooie bomen en planten verschijnen. Die zijn een lust voor het oog, maar de 
maag wil ook wat! Als we nu tussen de bestaande aanplant fruitbomen zouden planten? 
Notenbomen? Bramenstruiken, bessenstruiken, tamme kastanjes, kruiden? Dan kunnen we er ook 
lekker van smullen samen! Dit is mijn idee, en het lijkt mij haalbaar, uitvoerbaar, sociaal nuttig en 
gezellig.

Hoe ben je op dit initiatief gekomen?
Spontaan toen ik door de stad fietste en dacht: mooi al die planten, maar waarom geen eetbare?

Wanneer is het initiatief geslaagd?
Gratis smullen voor iedereen (liefst voor kinderen uit arme gezinnen die het hard nodig hebben) 
Samen genieten van alles wat de natuur biedt

Wat wil je zelf doen om dit initiatief te realiseren?
Boompjes en struiken planten

Welke hulp denk je nodig te hebben van de gemeente hoorn?
Toestemming, aanschaf/levering planten, marketing... Als de planten niet mogelijk zijn zet ik me ook 
graag in voor bv een stekjes-actie bij de bewoners.

Extra informatie op basis van toetsing
Dit initiatief voldoet aan de criteria en gaat daarom door naar de initiatievenmarkt. Dit initiatief 
heeft overlap met het uitvoeringsprogramma van de Groenvisie van de gemeente Hoorn. De 
gemeente brengt al op veel plekken nieuw, eetbaar groen aan. De vraag aan de gemeente is 
uitvoerbaar en niet te complex. Een keuze voor dit initiatief draagt bij aan de uitvoering van de 
Groenvisie en biedt een mooie kans om samen met bewoners op zoek te gaan naar geschikte 
locaties in de stad en samen eetbaar groen aan te brengen. De concrete vraag aan de gemeente is 
om eetbare gewassen te planten in de stad.



Word de Banksy van Hoorn! Yes!
Initiatiefnemer: Ron Rote

Het idee
Maak van saaie betonmuren een experimenteerplek voor graffiti. Met afwasbare ondergrond. Geef 
elke 3 maanden een prijs voor de mooiste graffiti. Word de Banksy van Hoorn! Yes!

Hoe ben je op dit initiatief gekomen?
graffiti niet verbieden maar stimuleren als street art. Verfraai de stad, verras de burgers. Nodig uit 
en beloon. Banksy is wereldberoemd en mensen willen zich laten zien.

Wanneer is het initiatief geslaagd?
Als er op 3 plekken in de stad geregeld mooie, gekke of bijzondere graffiti verschijnen.

Wat wil je zelf doen om dit initiatief te realiseren?
Op 1 muurvlak met artiesten een demo maken plus de lokale TV en wethouder Cultuur erbij.

Welke hulp denk je nodig te hebben van de gemeente hoorn?
akkoord over graffiti plekken. Samenwerking met scholen. Afspraken over regelmatig verwijderen 
en opnieuw openen voor graffiti.

Extra informatie op basis van toetsing
Dit initiatief voldoet aan de criteria en gaat daarom door naar de initiatievenmarkt. Dit initiatief 
voldoet aan de criteria en gaat daarom door naar de initiatievenmarkt. Het initiatief heeft geen 
overlap met bestaande initiatieven vanuit de gemeente zelf. Wel zijn er recent op gebouwen van 
Intermaris murals aangebracht, waar heel positief op wordt gereageerd door bewoners. Ook biedt 
dit initiatief kansen om verbindingen te leggen met jonge graffiti-artists uit de stad. Er is maar 
beperkt budget voor het realiseren van kunstuitingen. Voor de realisatie van dit initiatief – of voor 
street art – zal een apart budget moeten komen. Ook zal er uiteraard toestemming moeten zijn van 
de eigenaar van de gebouwen waar de mural op wordt aangebracht. Bij realisatie van het initiatief 
zal de procedure voor het verkrijgen van een omgevingsvergunning moeten worden doorlopen en 
zal de Commissie Beeldende Kunst betrokken worden bij de uitvoering. De concrete vraag aan de 
gemeente is om, samen met de initiatiefnemers, murals te realiseren in de stad en street art te 
stimuleren.



Natuurlijke muggenbestrijding!
Initiatiefnemer: Natuurlijke muggenbestrijders Hoorn

Het idee
Vliermuizenkasten ophangen in de buurt van waterpartijen in de verschillende wijken. Zodoende 
krijgen de (vaak bedreigd) vliermuizen een veilig onderkomen en worden muggen rondom de 
waterpartijen goed onder controle gehouden.

Hoe ben je op dit initiatief gekomen?
Als de zon ondergaat is het heerlijk om vliermuizen rond te zien vliegen, zeker als je weet dat ze ook 
enorm veel muggen opeten. De wateren in Hoorn worden steeds warmer en dit bevorderd de 
muggenpopulatie, wat beter manier om dit te bestrijden dan wilde vliermuizen aan te trekken door 
kasten voor ze te plaatsen?

Wanneer is het initiatief geslaagd?
Een bestrijding van muggen in de stads en het verbeteren van de natuurlijke ecosysteem. Ook het 
helpen van bedreigde soorten.

Wat wil je zelf doen om dit initiatief te realiseren?
Informatie inzamelen van partijen in de regio die al vliermuizenkasten geplaatst hebben. Assisteren 
in het zoeken van locaties en plaatsen van kasten.

Welke hulp denk je nodig te hebben van de gemeente hoorn?
Inzet van mensen en (hoogwerk) materiaal t.b.v. plaatsen van kasten.

Extra informatie op basis van toetsing
Dit initiatief voldoet aan de criteria en gaat daarom door naar de initiatievenmarkt. Vanuit de 
Groenvisie worden maatregelen genomen om de biodiversiteit te verbeteren. Het plaatsen van 
vleermuiskasten sluit hier bij aan. In principe is het zo dat vleermuizen voldoende leefruimte 
hebben in de stad. Zij verblijven in holle ruimtes, onder daken en in bomen. Vaak gebruiken ze 
meerdere plekken als rustplek, hun eigen netwerk. Mocht er een rustplek verdwijnen dan is een 
alternatief handig. Extra kasten zouden dan als alternatief kunnen dienen om het netwerk in stand 
te houden. Bij nieuwe woningen wordt soms al natuurinclusief gebouwd en worden er op voorhand 
ruimtes voor vleermuizen gemaakt. Vanuit de gemeente kunnen deze kasten geplaatst worden, 
maar onderzocht zal moeten worden op welke plekken deze nuttig en nodig zijn. De concrete vraag 
aan de gemeente is om vleermuizenkasten op te hangen en zo natuurlijke muggenbestrijding te 
creëren.



Oogstrelend in plaats van doornen in het oog!
Initiatiefnemer: Nella

Het idee
Dit initiatief voldoet aan de criteria en gaat daarom door naar de initiatievenmarkt. De 
stroomkastjes waar de initiatiefnemer naar refereert zijn echter geen eigendom van de gemeente. 
De uitvoerbaarheid van het initiatief is daarmee afhankelijk van toestemming van de beheerder van 
deze kasten. Bij realisatie van het initiatief zal de procedure voor het verkrijgen van een 
omgevingsvergunning moeten worden doorlopen en zal de Commissie Beeldende Kunst betrokken 
worden bij de uitvoering. Op zowel lange als korte termijn zijn er kosten verbonden aan dit initiatief. 
De concrete vraag aan de gemeente is om dit initiatief, in samenwerking met de initiatiefnemer en 
de beheerder van de stroomkastjes, te realiseren.
We kennen allemaal die lelijke, grijze stroom/kabel/meterkastjes in onze straten waar vaak nog 
lelijkere graffiti (tags zoals K-R) op is gespoten. In Leeuwarden zag ik dezelfde kastjes maar dan 
prachtig beschilderd/bespoten met stadse tafereeltjes. Het zijn nu pareltjes! Mijn idee is om onze 
graffitispuiters te betrekken bij het verfraaien van de stad door van iets lelijks iets moois te maken. 
Alles is mogelijk, kunst in de ruimste zin van het woord!

Hoe ben je op dit initiatief gekomen?
Nieuwsbrief gemeente

Wanneer is het initiatief geslaagd?
Een fijnere stad voor iedereen. Kunst voor en door de inwoners van onze gemeente.

Wat wil je zelf doen om dit initiatief te realiseren?
Op zoek gaan naar (nog onbekende) graffiti-artiesten én naar lelijke kastjes die het vragen om 
verfraaid te worden.

Welke hulp denk je nodig te hebben van de gemeente hoorn?

Samenwerking Netwerk/Blauwe Schuit.

Extra informatie op basis van toetsing
Dit initiatief voldoet aan de criteria en gaat daarom door naar de initiatievenmarkt.
De stroomkastjes waar de initiatiefnemer naar refereert zijn echter geen eigendom van de 
gemeente. De uitvoerbaarheid van het initiatief is daarmee afhankelijk van toestemming van de 
beheerder van deze kasten.
Bij realisatie van het initiatief zal de procedure voor het verkrijgen van een omgevingsvergunning 
moeten worden doorlopen en zal de Commissie Beeldende Kunst betrokken worden bij de 
uitvoering. Op zowel lange als korte termijn zijn er kosten verbonden aan dit initiatief. De concrete 
vraag aan de gemeente is om dit initiatief, in samenwerking met de initiatiefnemer en de beheerder 
van de stroomkastjes, te realiseren.



Upgrade het Skatepark
Initiatiefnemers: Toni, Tycho & Roos

Het idee
Dit initiatief voldoet aan de criteria en gaat daarom door naar de initiatievenmarkt. De gemeente 
staat open voor een passende skateparkvoorziening voor jongeren. Meerdere locaties zijn hiervoor 
geschikt en de gemeente onderzoekt de beste optie. De vraag van de initiatiefnemers sluit daarop 
aan. De concrete vraag aan de gemeente is om een volwaardig skatepark te realiseren in Hoorn.
In Hoorn zijn verschillende kleine skateparkjes. De grootste staat bij het Julianapark. Helaas 
ontbreken er een aantal elementen die het tot een volwaardig skatepark maken. Het idee is om één 
skatepark in Hoorn te vernieuwen. Het liefst één locatie goed aanpakken met de juiste elementen 
zoals bijvoorbeeld een halve-pipe, die ooit wel in de Kersenboogerd heeft gestaan.

Hoe ben je op dit initiatief gekomen?
Wij zijn zelf vaak te vinden op de skatebaan in het Julianapark. Maar omdat we meer uitdaging 
zoeken vragen we vaak of onze ouders ons brengen naar een Skatepark in bijvoorbeeld 
Purmerend.

Wanneer is het initiatief geslaagd?
Hiermee doen we een grote groep jongeren een plezier. Ze hoeven niet meer uit te wijken naar 
andere steden. Ook stimuleert het om lekker buiten in beweging te zijn.

Wat wil je zelf doen om dit initiatief te realiseren?
Wij willen heel graag meedenken met de gemeente over het ontwerp. We hebben veel ideeën over 
welke elementen er nodig zijn en hebben veel contact met alle gebruikers van het park.

Welke hulp denk je nodig te hebben van de gemeente hoorn?
Het begint natuurlijk met de juiste locatie kiezen en daarna het inrichten/upgraden van het park.

Extra informatie op basis van toetsing
Dit initiatief voldoet aan de criteria en gaat daarom door naar de initiatievenmarkt.
De gemeente staat open voor een passende skateparkvoorziening voor jongeren. Meerdere 
locaties zijn hiervoor geschikt en de gemeente onderzoekt de beste optie. De vraag van de 
initiatiefnemers sluit daarop aan.
De concrete vraag aan de gemeente is om een volwaardig skatepark te realiseren in Hoorn.



Mural/graffiti De Kers
Initiatiefnemer: Ingrid de Boer van Berkum

Het idee
Dit initiatief voldoet aan de criteria en gaat daarom door naar de initiatievenmarkt. Het initiatief 
heeft geen overlap met bestaande initiatieven vanuit de gemeente zelf. Wel zijn er recent op 
gebouwen van Intermaris murals aangebracht, waar heel positief op wordt gereageerd door 
bewoners. Ook biedt dit initiatief kansen om verbindingen te leggen met jonge graffiti-artists uit de 
stad. Er is maar beperkt budget voor het realiseren van kunstuitingen. Voor de realisatie van dit 
initiatief – of voor street art – zal een apart budget moeten komen. De gemeente Hoorn is zelf 
eigenaar van Sporthal de Kers. Bij realisatie van het initiatief zal de procedure voor het verkrijgen 
van een omgevingsvergunning moeten worden doorlopen en zal de Commissie Beeldende Kunst 
betrokken worden bij de uitvoering. De concrete vraag aan de gemeente is om, samen met de 
initiatiefnemer, een mural te realiseren op de muur van Sporthal de Kers. Sporthal De Kers heeft 
een grote kale muur aan de kant van het kinderspeelveld waar kinderen basketballen enz.. Hier een 
grote vrolijke mural /graffiti op zetten (zie voorbeeld flats Liorneweg van Colin vd Sluis). Dit straalt 
vrolijkheid uit voor iedereen, er wandelen en fietsen ook veel mensen voorbij uit de wijk.

Hoe ben je op dit initiatief gekomen?
Ik fietste er gisteren voorbij en dacht wat een troosteloze muur dit kan mooier!

Wanneer is het initiatief geslaagd?
Dat mensen en kinderen er vrolijk van worden. Kunst inspireert jong en oud!

Wat wil je zelf doen om dit initiatief te realiseren?
Ik zou wel willen flyeren om mijn idee te pitchen in de buurt als het nodig is.

Welke hulp denk je nodig te hebben van de gemeente hoorn?
Toestemming en geld

Extra informatie op basis van toetsing
Dit initiatief voldoet aan de criteria en gaat daarom door naar de initiatievenmarkt.
Het initiatief heeft geen overlap met bestaande initiatieven vanuit de gemeente zelf. Wel zijn er 
recent op gebouwen van Intermaris murals aangebracht, waar heel positief op wordt gereageerd 
door bewoners. Ook biedt dit initiatief kansen om verbindingen te leggen met jonge graffiti-artists 
uit de stad. Er is maar beperkt budget voor het realiseren van kunstuitingen. Voor de realisatie van 
dit initiatief – of voor street art – zal een apart budget moeten komen. De gemeente Hoorn is zelf 
eigenaar van Sporthal de Kers.
Bij realisatie van het initiatief zal de procedure voor het verkrijgen van 
een omgevingsvergunning moeten worden doorlopen en zal de 
Commissie Beeldende Kunst betrokken worden bij de uitvoering.
De concrete vraag aan de gemeente is om, samen met de initiatiefnemer, 
een mural te realiseren op de muur van Sporthal de Kers.
Sporthal De Kers heeft een grote kale muur aan de kant van het 
kinderspeelveld waar kinderen basketballen enz.. Hier een grote vrolijke 
mural /graffiti op zetten (zie voorbeeld flats Liorneweg van Colin vd Sluis). 
Dit straalt vrolijkheid uit voor iedereen, er wandelen en fietsen ook veel 
mensen voorbij uit de wijk.



Elke tuin een regenton!
Initiatiefnemer: Marianne Sosef

Het idee
Dit initiatief voldoet aan de criteria en gaat daarom door naar de initiatievenmarkt. Het initiatief is 
uitvoerbaar met de voorwaarde dat er een aanmoedigingssubsidie wordt gebruikt om de aanschaf 
en installatie van regentonnen voor bewoners te faciliteren. Het volledig bekostigen van een 
regenton in elke tuin in de stad is niet uitvoerbaar, door de zeer hoge kosten die daarmee gemoeid 
gaan. Een aanmoedigingssubsidie is wel denkbaar en kan drempelverlagend werken. Daarnaast 
kan de gemeente ondersteuning bieden in de vorm van promotie. De concrete vraag aan de 
gemeente is om de aanschaf en installatie van regentonnen voor bewoners te subsidiëren.
Het idee is: de gemeente Hoorn ontwikkelt een plan om de aanschaf en installatie van regentonnen 
voor bewoners te subsidiëren.

Hoe ben je op dit initiatief gekomen?
Er is al een flink aantal gemeenten in Nederland die elke bewoner een regenton 
aanbiedt/geeft/bezorgt. Goede installatie is daarbij belangrijk. Het is waterbesparend, dus 
duurzaam.

Wanneer is het initiatief geslaagd?
Waterbesparing! Tot nu toe is water niet duur, maar wel kostbaar. Het zou al een succes zijn als de 
helft van de huishoudens in Hoorn een goed aangesloten regenton heeft.

Wat wil je zelf doen om dit initiatief te realiseren?
Helpen sjouwen en verdelen.

Welke hulp denk je nodig te hebben van de gemeente hoorn?
Subsidie.

Extra informatie op basis van toetsing

Dit initiatief voldoet aan de criteria en gaat daarom 
door naar de initiatievenmarkt.
Het initiatief is uitvoerbaar met de voorwaarde dat er 
een aanmoedigingssubsidie wordt gebruikt om de 
aanschaf en installatie van regentonnen voor bewoners 
te faciliteren. Het volledig bekostigen van een regenton 
in elke tuin in de stad is niet uitvoerbaar, door de zeer 
hoge kosten die daarmee gemoeid gaan. Een 
aanmoedigingssubsidie is wel denkbaar en kan 
drempelverlagend werken. Daarnaast kan de 
gemeente ondersteuning bieden in de vorm van 
promotie.
De concrete vraag aan de gemeente is om de aanschaf 
en installatie van regentonnen voor bewoners te 
subsidiëren.



Elektrische deelauto’s in Hoorn
Initiatiefnemers: Alex Bezemer en René van Ophem

Het idee
Dit initiatief voldoet aan de criteria en gaat daarom door naar de initiatievenmarkt. De gemeente is 
al bekend met het initiatief voor elektrische deelauto's en is ook al in gesprek om een kleinschalige 
proef op te zetten. Het initiatief is uitvoerbaar en niet te complex en zou een extra boost kunnen 
geven aan de gesprekken die al plaatsvinden. Daarnaast kan de deelname aan de initiatievenmarkt 
van dit initiatief ook fungeren als draagvlakmeting. De concrete vraag aan de gemeente is om de 
startkosten van dit initiatief te financieren (circa €8.000,-), mee te denken over parkeer- en 
laadlocaties en het initiatief onder de aandacht te brengen bij inwoners.
Elektrische deelauto’s in alle wijken van Hoorn waar er voldoende belangstelling is. Een elektrische 
deelauto is duurzaam en met elke deelauto verdwijnen er circa 5 andere auto’s uit de omgeving. Dit 
geeft verlaging van de parkeerdruk of ruimte voor meer groen of voor fietsen. Deelmobiliteit kan 
ideaal zijn voor bewoners zonder parkeervergunning. De auto’s komen op een centraal punt in 
buurt of wijk. Deelnemers sluiten een abonnement af en kunnen dan via een app op hun telefoon 
de auto reserveren en ontgrendelen. Eenmaal per maand ontvang je een factuur voor de kosten.

Hoe ben je op dit initiatief gekomen?
In 2019 is dit initiatief ontstaan binnen de Zonnecoöperatie West-Friesland. Een werkgroep van 
deze zonnecoöperatie, waarvan twee leden in Hoorn wonen, heeft diverse deelinitiatieven in 
Nederland verkend. In 2020 is gestart met een eerste project in Hoogkarspel. Sinds deze maand 
rijden daar drie deelauto’s en we hopen snel verder te groeien. 
https://www.samenslimrijden.nl/west-friesland/

Wanneer is het initiatief geslaagd?
Elke deelauto is een stap in de goede richting. We streven naar tenminste 10 deelauto’s geclusterd 
in diverse wijken in Hoorn.

Wat wil je zelf doen om dit initiatief te realiseren?
- overleg met gemeente over laadpalen en parkeerplaatsen - marktverkenning - marketing

Welke hulp denk je nodig te hebben van de gemeente hoorn?
- meedenken over parkeer/laadlocaties vanuit de gedachte elke deelauto meerdere andere auto's 
doet verdwijnen. - financiële ondersteuning startkosten - ondersteuning bij de marketing bij 
inwoners

Extra informatie op basis van toetsing
Dit initiatief voldoet aan de criteria en gaat daarom door naar de initiatievenmarkt.
De gemeente is al bekend met het initiatief voor elektrische deelauto’s en is ook al in gesprek om 
een kleinschalige proef op te zetten. Het initiatief is uitvoerbaar en niet te complex en zou een extra 
boost kunnen geven aan de gesprekken die al plaatsvinden. Daarnaast kan de deelname aan de 
initiatievenmarkt van dit initiatief ook fungeren als draagvlakmeting. De concrete vraag aan de 
gemeente is om de startkosten van dit initiatief te financieren (circa €8.000,-), mee te denken over 
parkeer- en laadlocaties en het initiatief onder de aandacht te brengen bij inwoners.


